
Protokół Nr 4/24 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 24 października 2024 r.

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali konferencyjnej Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie przy ulicy Komunardów 10, pod kierunkiem Przewodniczącego Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu radnego Mateusza Rojka w godzinach od 1615 do 1730.

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz Dyrektor Oświaty Powiatowej 

w Otwocku Pani Hanna Majewska-Smółka.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie protokołów Nr 2/24 z dn. 05.09.2024 r. oraz Nr 3/24 z dn. 19.09.2024 r.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 105/XIV/19 Rady Powiatu 

w Otwocku z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu dotyczącego 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Otwocki.

4. Zapoznanie z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Otwockim 

za rok szkolny 2023/2024.

5. Sprawy różne.

6. Zakończenie posiedzenia.

Ad. 1
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Mateusz Rojek powitał zebranych, 

zaproponował zmianę porządku posiedzenia polegającą na wprowadzeniu punktu 5 w sprawie 

diet przysługujących radnym Powiatu Otwockiego, a następnie poddał wniosek pod 

głosowanie.

Zmiana została wprowadzona bez uwag.

Porządek posiedzenia po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia.
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2. Przyjęcie protokołów Nr 2/24 z dn. 05.09.2024 r. oraz Nr 3/24 z dn. 19.09.2024 r.

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 105/XIV/19 Rady Powiatu 

w Otwocku z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu dotyczącego 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród dla nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 

Otwocki.

4. Zapoznanie z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w Powiecie Otwockim 

za rok szkolny 2023/2024.

5. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie diet przysługujących radnym Powiatu

Otwockiego.

6. Sprawy różne.

7. Zakończenie posiedzenia.

Ad. 2
Protokół Nr 2/24 z dn. 05.09.2024 r. został przyjęty bez uwag.

Protokół Nr 3/24 z dn. 19.09.2024 r. został przyjęty bez uwag.

Ad. 3
Dyrektor Oświaty Powiatowej w Otwocku Pani Hanna Majewska-Smółka przedstawiła 

projekt uchwały, który zmienia § 3 ust. 1 uchwały Nr 105/XIV/19 dotyczący dodatku 

motywacyjnego przyznanego nauczycielom i dyrektorom na dany miesiąc, określając go w 

przedziale od 3 % do 30 % ich wynagrodzenia zasadniczego. Projekt powstał na wniosek 

nauczycieli Zespołu Szkół Nr 2 im. Marii Skłodowskiej-Curie w Otwocku i Zespołu Szkół 

Ekonomiczno-Gastronomicznych im. St. Staszica w Otwocku. Ten zapis nie rodzi skutków 

finansowych, jest to narzędzie dla dyrektorów. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez właściwe związki zawodowe.

Radna Grażyna Kilbach poparła zwiększenie dodatku motywacyjnego. Związek 

Nauczycielstwa Polskiego prosi o wprowadzenia zapisu w regulaminie umożliwiającego 

dyrektorom przyznanie wyższych dodatków motywacyjnych. Obecnie jest to niemożliwe ze 

względu na brak puli. W gminach najpierw ustala się pulę na dodatki motywacyjne np. 15% na 

każdy etat kalkulacyjny, co daje możliwość rozdysponowania środków. W przypadku kiedy nie 

ma zapewnionych wysokości na te dodatki, zapis może zawierać nawet przedział od 5 do 50%, 

a nie przełoży się to na kwoty, które mogą otrzymać nauczyciele. Nauczyciele naszych szkół 

powiatowych powinni zostać docenieni.
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Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że jest orędownikiem tego, by dyrektorzy 

mieli realne możliwości, by kształtować wynagrodzenie. Jedyną osobą, która może ocenić 

zaangażowanie nauczycieli jest dyrektor. Przekazał również, że nie jest zaznajomiony z 

problemem przedstawionym przez przedmówczynię.

Radna Grażyna Kilbach podkreśliła, że regulamin jest dla nauczycieli i dyrektorów. 

Zgodnie z nim dyrektor może dostać maksymalnie 30%, co nie jest dużą kwotą.

Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka wyjaśniła, że zmiana uchwały 

określa tylko narzędzie dla dyrektora. Drugą kwestią jest pula, która nie dotyczy tej uchwały. 

Obecnie przy naliczeniu budżetu wynosi 5%. Nie zgodziła się z radną Grażyną Kilbach, że 

zapis określający wysokość puli może być w regulaminie, ponieważ wymagałoby to 

uwzględnienia w Wieloletniej Prognozie Finansowej na najbliższe kilkanaście lat. Dodatek jest 

naliczany od wysokości wynagrodzenia zasadniczego na co oświata nie ma wpływu. Obecnie 

jest inicjatywa, by zwiększyć pulę dodatków motywacyjnych do 10%. Sytuacja jest złożona 

chociażby ze względu na to, że wysokość wynagrodzenia minimalnego rośnie. Należy 

wygospodarować te środki, a w przypadku 10% będzie to ok. 1 mln 600 tys. zł. Kwota pokryta 

zostanie z częściowej rezygnacji z podwyżki dla administracji i obsługi. Kolejną propozycją 

jest zwiększenie dodatku za wychowawstwo klas w szkołach ponadpodstawowych z 300 zł. na 

600 zł. Środki mogą pochodzić z redukcji części etatów obsługi. Sytuacja wychowawców jest 

utrudniona przez bardzo dużą ilość uczniów z orzeczeniami. W szkołach specjalnych w 

większości klas jest ok. 5 osób, a dodatek jest taki sam jak w przypadku szkół średnich, gdzie 

liczba uczniów w klasie wynosi ok. 30.

Radna Grażyna Kilbach dodała, że wychowawcy mają bardzo dużo obowiązków 

i obciążeń. 600 zł brutto nie jest wysoką kwotą, ale znacząco wpłynie na wysokość dodatków. 

Zaznaczyła również, że jest za ustaleniem puli 15% na dodatki motywacyjne i poprosiła, by 

Starosta wraz ze Skarbnikiem pochylili się nad tym wnioskiem.

Przewodniczący Komisji Mateusz Rojek poddał pod głosowanie zaopiniowanie 

projektu uchwały.

Radna Grażyna Kilbach powiedziała, że głosuje przeciwko pozytywnemu 

zaopiniowaniu projektu uchwały, ze względu na brak ustalonej puli, która pozwoli dyrektorom 

realnie rozdysponować środki.

Głosowanie w obecności 9 radnych: „za” - 8 osób, „przeciw ” - 1 osoba.
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Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 105/XIV/19 Rady Powiatu w Otwocku z dnia 

28 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu dotyczącego dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Otwocki został zaopiniowany pozytywnie.

Radna Agnieszka Niewińska zapytała, czy Miasto Otwock mierzy się z podobnymi 

problemami.

Radna Grażyna Kilbach odpowiedziała, że prowadziła rozmowy z Prezydentem i 

Dyrektorem Oświaty Miejskiej, gdy dodatek wynosił 5 %.

Ad. 4
Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka poinformowała, że zgodnie z 

art. 11 ust. 7 ustawy o prawie oświatowym organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego, przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny. 

Materiał daje możliwość poznania placówek i tego, co działo się w danym roku. Następnie 

przedstawiła informacje wskazane w raporcie.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa poprosiła o udzielenie informacji dotyczących 

kierowania uczniów do placówek kształcenia specjalnego.

Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka przekazała, że rodzic dziecka, 

które posiada orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego podejmuje decyzje, czy chce żeby 

uczeń uczęszczał do szkoły specjalnej lub szkoły masowej, bez względu na diagnozę zawartą 

w orzeczeniu. W przypadku szkoły masowej, musi ona dostosować się do potrzeb dziecka 

i opracować Indywidualny Program Edukacyjno-Terapeutyczny. Jeżeli rodzic zdecyduje 

o uczęszczaniu podopiecznego do placówki kształcenia specjalnego, musi złożyć wniosek 

o skierowanie dziecka. Na stronie Oświaty Powiatowej zawarta jest informacja o procedurze 

kierowania do placówek szkolnictwa specjalnego z upoważnienia Starosty Otwockiego wraz 

z potrzebnymi wnioskami. W przypadku gdy nie ma miejsca, oświata występuje z wnioskiem 

o wydanie skierowania do organu prowadzącego szkołę, która zajmuje się dziećmi z danymi 

potrzebami.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa zapytała się o ilość miejsc w szkołach 

podstawowych oferujących kształcenie specjalne.
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Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka odpowiedziała, że Specjalny 

Ośrodek Szkolno-Wychowawczy Nr 1 im. Marii Konopnickiej ma 226 uczniów, z czego ok. 

120 uczęszcza do szkoły podstawowej, natomiast w Specjalnym Ośrodku Szkolno- 

Wychowawczy Nr 2 są to 62 osoby.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa zapytała, czy radni mogą zapoznać się 

z procedurami w przypadku występowania przemocy rówieśniczej.

Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka odpowiedziała, że we 

wrześniu w ZS Nr 2 miały miejsce dwa incydenty niewłaściwego zachowania rówieśniczego 

wśród uczniów klasy pierwszej, inne szkoły nie odnotowały takich zdarzeń.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa powiedziała, że z informacji, które otrzymuje 

od rodziców wynika, że w innych szkołach takie zachowania również są zgłaszane, natomiast 

widocznie nie wychodzą poza mury szkoły. Dotyczy to Zespołu Szkół Nr 1 oraz Zespołu Szkół 

Nr 2.

Dyrektor Oświaty Powiatowej Hanna Majewska-Smółka przekazała, że są to poważne 

zarzuty, a nie ma podstawy nie wierzyć dyrektorom. Poprosiła o zgłoszenie tej sprawy.

Radna Grażyna Kilbach zaproponowała omówienie procedur na zorganizowanym 

spotkaniu z udziałem dyrektorów wymienionych szkół, a następnie przekazała podziękowania 

pracownikom Oświaty Powiatowej za wykonywaną pracę.

Ad. 5
Przewodniczący Komisji Mateusz Rojek przekazał, że poprosił o włączenie do 

porządku punktu w sprawie diet przysługujących radnym, ze względu na uwagi, które wpłynęły 

ze strony Biura Rady oraz Kancelarii Adwokackiej.

Następnie przedstawił swoje propozycje zmian:

• § 3 otrzymałby brzmienie: W przypadku, gdy radnemu przysługują diety w 

różnych wysokościach z tytułu pełniących funkcji w Radzie Powiatu, wypłaca się

jedną dietę wyższą, zgodnie z opinią Kancelarii;

• § 3 otrzymałby brzmienie: Za każdą nieobecność na posiedzeniu Zarządu 

Powiatu radnego będącego członkiem Zarządu niepobierającym wynagrodzenia 

za pracę w Zarządzie Powiatu, potrącane będzie 3% z należnej w danym 

miesiącu diety.;

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa zaproponowała dopisanie Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji do powyższego paragrafu i brzmienie: Za dwie lub 

więcej nieobecności na posiedzeniu Zarządu Powiatu radnych będących członkami Zarządu 
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niepobierających wynagrodzenia za pracę w Zarządzie Powiatu, oraz radnych będących 

członkami Komisji Rewizyjnej i radnych będących członkami Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji potrącane będzie 3% z należnej w danym miesiącu diety liczonej na podstawie kwoty 

bazowej wyrażonej w Ustawie.

• w § 1 zawarte zostałyby następujące wartości procentowe:

1) Przewodniczącego Rady Powiatu - 92'%;

2) radnych będących członkami Zarządu Powiatu niepobierających 

wynagrodzenia za pracę w Zarządzie Powiatu - 90%;

3) Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu - 85%;

4) Przewodniczących Komisji Rady Powiatu - 80%;

5) radnych Powiatu, którzy są członkami co najmniej 2 komisji, co do

których złożyli oświadczenie, o którym mowa w § 27 ust. 5 Statutu Powiatu 

- 75%;

6) pozostałych radnych Powiatu - 60%.

Przewodniczący Komisji Mateusz Rojek zaproponował, by zarządzić przerwę w trakcie 

procedowania projektu uchwały na najbliższej sesji, by umożliwić radnym poszczególnych 

klubów przedyskutowanie tej propozycji.

Radny Jacek Czarnowski powiedział, że propozycja powinna zostać udostępniona 

wszystkim radnym. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu nie powinna opiniować tego projektu.

Ad. 6
Spraw różnych Radni nie zgłosili.

Ad. 7

Na tym posiedzenie zakończono.

Przewodniczył:

Mateusz Rojek

Sporządziła:

Anna Karpińska
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